
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Fidesz - Magyar Polgári Szövetsé g

Képviselőcsoportja

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Irotrninyszám :L

rkazatt 200 8

Országgyű lés Hivatala

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„TVK és regionalitás?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani dr.
Székely Tamás egészségügyi miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Markusovszky Kórház elviselhetetlenül alacsony TVK-ja többek között abból is adódik ,
hogy a betegutak kijelölése nem képezte le kórházunknak a progresszív betegellátásban – rég i
nomenklatúrával a regionális ellátásban – betöltött szerepét . Az egyes kórházaknak a
progresszív ellátásban elfoglalt helyét a csillagos (*) HBCS-ék fogalmazzák meg több -
kevesebb sikerrel . A regionalitás és a csillagos HBCS-ék összhangját a Markusovszky Kórhá z
esetében a döntéshozóknak nem sikerült megteremteni . A Pécsi Tudományegyetem Általáno s
Orvosi Karával azonos csillagos HBCS-ékkel rendelkez ő szombathelyi gyermek-
onkohaematológiát, valamint a haematológiát az új betegutak kijelölésével „sikerült” csak
megyei ellátásra kárhoztatni. De ez történt az idegsebészetet illetően is, ahol a szomszé d
súlyponti kórházaknál – Sopron, Veszprém, Zalaegerszeg – magasabb min ősítésse l
rendelkezünk a csillagos HBCS-ék vonatkozásában, ugyanakkor a betegutak kijelöléséve l
csak a Vas megyei betegek ellátására kaptunk lehet őséget. A hagyományosan regionáli s
szájsebészet fekvőbetegeinek egyötöde más megyéb ő l érkezik, de a betegutak kijelölése során
ebben az esetben is csak a Vas megyei településeket nevesítették . Ugyanakkor az arc- ,
állcsont- és szájsebészeti ágyak számát 15-ben állapították meg, amely nyilvánvalóan sok Va s
megye betegeinek ellátásához, ez az ágyszám képes 2-3 megye arc-, állcsont- és száj sebészet i
fekvőbetegeinek gyógykezelésére . Nyilván erre a problémafelvetésre a várható válasz az lesz ,
hogy nincs korlátozva a beteg, illet ő leg az őt kórházba utaló háziorvos, házi gyermekorvo s
intézményválasztási szabadsága . Ez így igaz, de ha a többre képes szakma intézménye ne m
kapta meg ehhez a többlet súlyszámot, a egész csak lehetőség, mivel az intézmény TVK-j a
nem teszi lehetővé a többletellátást . Viszont valahol a beteget el kell látni, s ezért az említet t
szakmákban mi is fogadunk még a szomszéd megyékb ő l betegeket . De a környezetünkben
lévő súlyponti kórházak – főleg városi kórházak – mindegyike nem képes az egészen kissúly ú
koraszülöttek ellátására sem, és így még a PIC-ben is jelennek meg jócskán koraszülöttek a
szomszéd megyékből . Ezeknek az ellátásoknak a többsége a TVK-án felül történik, tehát ne m
kapunk értük egy fillért sem az OEP-tő l . Mindez éves viszonylatban kb . 400 millió forinto s
olyan veszteséget jelent a Markusovszky Kórháznak, amelyért megdolgoztunk, szellemi é s
fizikai energiát fektettünk bele, nem kevés anyagköltséget is jelentett a kórháznak, csak a z
ellentételezése nem történt meg az OEP részérő l . Ezek olyan anomáliák, amelyeket meg
kellene oldani, ső t kormányzati ígéret is volt arra, hogy felülvizsgálatra, s annak nyomán talán
rendezésre is kerülnek . Lassan viszont feléljük a többletet betegellátással minden pénzügyi
lehetőségünket, és folyamatosan „ássuk saját vermünket”, amelynek végeredménye a



pénzügyi csőd lesz. Nyilván erre meg az lesz a válasz, minek látjuk el a fentiekben említet t
szakmákban a megyén kívüli betegeket.

Tisztelt Miniszter Úr !

De akkor mi lesz ezekkel a kiszolgáltatott, szerencsétlen betegekkel? Egyébként is a megyé n
kívüli betegek nélkül ezek a szakmák elsorvadnak, mert csak regionális ellátási keretek közöt t
van értelme működtetni, egy megye lakossága nem képes biztosítani gazdasági
rentábilitásukat, szakmai színvonalukat . És ha eddig eljutunk, s ezek a szakmák
Szombathelyen elsorvadnak, akkor mi lesz a Vas megyei betegekkel, akik a jelenlegi é s
valamikori távoli jövőben várhatóan felépül ő közutakkal csak körülményesen tudnának eljutni
más regionális, illetve országos centrumokba. Csak a Vas megyében él ő érzi ezt a közúti
inszufficienciát, amely miatt rendkívül körülményesen tudunk eljutni az ország bármel y
szegletébe . Az sem vigasztal bennünket, hogy nyugati irányba elindulva 40 km után az
osztrák autópályán vagyunk, s onnan már autópályán elérhetjük Nyugat-Európa valamenny i
országát .

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2008 . december 11 .
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